

## APEX - AEO數據交換平台正式啟用

### APEX - AEO Data Exchange Platform Officially Launched

配合智慧海關藍圖及「香港認可經濟營運商計劃」2.0的發展，認可經濟營運商(AEO)數據交換平台(APEX)今日(2021年12月22日)正式啟用。

香港海關透過APEX和已達成AEO互認安排的海關當局進行AEO電子數據交換，APEX同時連接香港海關海、陸、空清關系統，讓數據傳輸及交換更安全和準確，同時令清關工作更快捷和有效率。互認安排網絡為AEO提供海關綠色通行證，快人一步掌握環球商機。

To complement the Smart Customs Blueprint and the development of the Hong Kong Authorized Economic Operator (AEO) 2.0, the AEO Platform for Data Exchange (APEX) was officially launched today (22 December 2021).

APEX enables automated exchange of AEO information between Hong Kong Customs and its Mutual Recognition Arrangement (MRA) signatories in a safer and more accurate way. Connecting through to the Air-Land-Sea clearance systems of Hong Kong Customs, APEX brings about faster and more efficient customs clearance, and helps AEOs connect with the MRA network through the Customs green pass.



截至2021年12月，香港海關已先後與內地、印度、韓國、新加坡、泰國、馬來西亞、日本、澳洲、新西蘭、以色列、加拿大及墨西哥海關達成共十二份互認安排。香港認可經濟營運商可享有由相關經濟體提供的便利通關措施。

As of December 2021, Hong Kong Customs has concluded 12 MRAs with the Mainland, India, Korea, Singapore, Thailand, Malaysia, Japan, Australia, New Zealand, Israel, Canada and Mexico Customs, whereby Hong Kong AEOs are able to enjoy reciprocal clearance facilitation provided by these economies.



聯絡我們  
Contact Us

✉ aeo@customs.gov.hk

香港海關供應鏈安全管理科  
Office of Supply Chain Security Management  
Customs and Excise Department

